
 

 

 

                               Ajuntament de                   Caldes d’Estrac 
 

 

 
ACTA DE SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
EN DATA 2 D’AGOST DE 2010 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 10/2010 
Caràcter: ordinari 
Data: 2 d’agost de 2010 
Horari: de 20:00 a 20:17 
Lloc: Sala Cultural de la Casa Consistorial de Caldes d’Estrac 
 
 
Assistents: 
 
Sr. Joaquim Arnó Porras, Alcalde (CIU) 
Sr. Francesc Garcia Cuyàs, Primer Tinent d’Alcalde (CIU) 
Sra. Helena Gallardo Sainz, Segona Tinent d’Alcalde (CIU) 
Sr. Àngel Rusiñol Esteban, Tercer Tinent d’Alcalde (CIU) 
Sr. Joan Vázquez Bellatriu (CIU) 
 
Presenten excuses: 
 
Sr. Marcos Blázquez Garcia (CIU) 
Sra. Rosa Isabel Cantenys Monsant (PSC) 
Sr. Miquel González Monforte (PSC) 
Sra. Elena Díaz Torrevejano (PSC) 
Sr. Pedro Cano Martínez (PSC) 
Sr. Pere Claver Montells Llaberia (PSC) 
 
 
Alcalde: Benvinguts. Encara que per desgràcia hagués preferit no poder-vos veure 
avui en aquí. 

El Ple extraordinari del dia d’avui en el que es condemnaran una sèrie de fets 
lamentables des del punt de vista democràtic i des del punt de vista civil. 

Benvolguts i benvolgudes 

Ahir el matí va tindre lloc un fet sense precedents a la història recent de la nostra vila 
com és el de la covarda agressió soferta pel regidor de l’equip de govern de 
l’Ajuntament de Caldes d’Estrac, el senyor Marcos Blázquez. 

Des d’ara la data de l’1 d’agost quedarà tristament inscrita a la petita però gran història 
local com una de les seves diades negres, no més pel fet lamentable que representa 
qualsevol agressió sinó per la important càrrega simbòlica que comporta el fet que 
l’agredit sigui una persona noble, una bona persona i l’únic delicte a ulls dels seus 
ignominiosos agressors hagi estat el de ser regidor del nostre Ajuntament. 

Abans de prosseguir l’acte que aquí avui ens reuneix vull adreçar unes paraules al 
nostre company Marcos Blázquez, aquí he tingut l’oportunitat de veure i acompanyar 
des de que va patir l’atac dels violents i des d’aquí vull desitjar-li una prompta i total 
recuperació de les seves lesions sofertes. 
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No puc deixar de pensar en que ahir li va tocar a ell però que de fet la sense raó dels 
agressors hagués pogut recaure sobre qualsevol dels altres regidors de l’equip de 
govern, inclòs jo mateix. 

El van escollir a ell potser perquè presumiblement era un objectiu relativament fàcil i a 
l’abast, potser el més vulnerable de tots, per la raó de la seva edat i també de la seva 
manera de ser, cordial i afable, que el fa més assequible que ningú. 

Espero i desitjo de tot cor que aquesta sigui l’última vegada en que una sessió del Ple 
de l’Ajuntament de Caldes hi hagi una cadira buida per un regidor, degut a una 
agressió o qualsevol altra acció que impedeixi l’exercici normal i lliure del seu càrrec. 

Dit això també vull dir que avui no ens hem reunit aquí per jutjar els fets ocorreguts, ni 
els seus protagonistes, ni per impartir justícia, malgrat que la majoria tenim molt clar el 
que va passar, com va passar i segurament el perquè va passar. 

De tot això ja se’n cuidarà la justícia que determinarà l’abast de la responsabilitat dels 
culpables perquè per sort dintre de la desgràcia els fets van succeir al mig del carrer, 
davant d’altres persones i per tant a part del relat directa dels implicats també es 
disposa d’un ampli ventall de testimonis directes que han estat recollits pels agents de 
l’ordre i tot ha posat a disposició judicial perquè siguin els tribunals qui actuïn en 
conseqüència. 

El d’ahir no va ser un atac qualsevol, no va ser una baralla efervescent producte d’un 
rampell momentani més aviat al contrari, té totes les traces de ser una altra cosa. Va 
ser un atac segurament premeditat i no només contra una persona sinó que contra la 
institució que aquesta persona i nosaltres regidors representem. Va ser per tant un 
atac directe a la llibertat i contra la democràcia, va ser un atac contra un representant 
dels caldencs i caldenques i del seu Ajuntament que mereix la nostra més absoluta 
reprovació i la de tots els homes i dones de bé, de Caldes. 

A nosaltres regidors de l’Ajuntament ens correspon avui, ara i aquí, aixecar la nostra 
veu enèrgica i sense vacil·lacions per expressar la nostra indignació i per condemnar 
aquest i qualsevol atac físic, covard i traïdorenc contra una persona o persones 
indefenses ciutadanes d’aquest poble per part de persones que no dubten en saltar-se 
les més elementals formes de convivència que entre tots ens hem dotat, més enllà de 
la discrepància i la diferència hi ha el respecte a la llibertat, llibertat individual, llibertat 
col·lectiva que s’exerceix de forma conjunta aplicant els principis bàsics de 
comportament democràtic. 

En Marcos Blázquez és un regidor d’aquest Ajuntament que ha rebut una brutal 
agressió en exercici del seu càrrec mai havia passat un fet similar i mai hauria de 
tornar a passar, la llibertat i el respecte han de prevaldre sempre no es pot acceptar de 
cap de les maneres que alguns optin per les vies de la imposició i de la violència, és 
per això que de forma solemne i amb emoció proposaré els següents acords abans 
però hem de votar la urgència del Ple. 

Per tant regidors proposem la urgència del Ple. Vots a favor? 

S’aprova la urgència del Ple. Per la unanimitat dels assistents. 

Per tant com he dit proposo els següents acords: 

Primer: L’Ajuntament de Caldes reunit en sessió plenària expressa la seva condemna 
més enèrgica per l’agressió soferta el dia d’ahir pel nostre company regidor Marcos 
Blázquez que va ser atacat en plena via pública de manera ignominiosa covarda i 
traïdorenca per unes altres tres persones, sobre les quals i a la vista dels fets, cal 
esperar recaigui tot el pes de la llei i que responguin davant la justícia pels seus actes. 

Segon: Igualment, el Plenari de l’Ajuntament de Caldes d’Estrac, expressa de forma 
unànime el seu suport i solidaritat al company regidor agredit, Marcos Blazquez, 
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recolzant-lo en tot i per tot en l’exercici del seu càrrec públic i també desitjant-li la millor 
i més ràpida recuperació possible. 

Tercer: El Ple de l’Ajuntament de Caldes, crida i exhorta a tota la ciutadania a la 
defensa de la democràcia i de la llibertat en el convenciment de que la violència, 
exercida de manera gratuïta i visceral, no porta enlloc, especialment en relació els 
afers públics i les qüestions col·lectives que més ens afecten. Per això, el Ple de 
l’Ajuntament demana a la ciutadania que condemni sense excuses els fets ocorreguts i 
no aixoplugui els violents, com a demostració palpable del desig unànime de tots els 
caldencs i caldenques de viure en pau, respecte i llibertat, en el marc de l’estat de dret 
democràtic que entre tots ens hem donat. 

Quart: El Ple de l’Ajuntament de Caldes, es dirigeix també als Òrgans corresponents 
de l’Administració de Justícia i per a demanar-los que actuïn amb diligència i eficàcia 
per a que els fets no quedin impunes i els culpables en resultin castigats segons 
correspongui en Dret. En aquest sentit, l’Ajuntament es personarà a les diligències que 
s’instrueixen com a acusació particular. 

Cinquè: Finalment, el Ple de l’Ajuntament de Caldes vol agrair totes les mostres de 
suport i recolzament que s’han rebut des del moment en que s’han conegut els fets per 
part d’institucions, entitats i particulars. A tots ells i als ciutadans i ciutadanes de 
Caldes només els podem agrair el seu testimoni i alhora reiterar públicament el 
compromís de tots els seus integrants de treballar sense desmai perquè la bona 
convivència i respecte a la llibertat siguin guia de totes les seves decisions i tots els 
seus actes. 

Caldes d’Estrac, 2 d’agost del 2010 

Tindrà la paraula ara el portaveu del grup municipal de Convergència i Unió. 

Portaveu del Grup Municipal de Convergència i Unió: Bona nit a tothom. En nom 
del Grup Municipal de Convergència i Unió vull deixar ben clara la nostra posició de 
suport incondicional a les paraules que ha pronunciat l’alcalde i també a la proposta de 
resolució que se’ns presenta a aprovació. 

Volem manifestar de manera solemne el nostre rebuig més enèrgic tan personal en 
qualitat de companys del regidor i d’amics d’en Marcos, com institucional en qualitat de 
regidors de la corporació que en el seu conjunt és la que ha estat agredida. 

Avui, tots som Marcos, ahir i avui tots ens sentim agredits, no només els regidors en 
tant que representants de la ciutadania sinó tots els caldencs i caldenques, en tan que 
persones lliures, pacífiques i convivencials. 

Ahir no només es va agredir una persona, un regidor també es va agredir a la institució 
que representa i per tant a tots els seus representants o sigui a tots els caldencs i 
caldenques. 

Amics no és tolerable, repeteixo, no és tolerable ni es pot permetre que ningú sigui 
agredit, la violència no porta en lloc i massa sovint només és l’argument d’aquells que 
precisament no tenen arguments per defensar les seves conviccions, ni les seves 
idees, qui la practica perd totes les seves raons davant la societat a la que pertany, 
trenca les normes de convivència pacífica, democràtica i obliga al seu rebuig. 

I permeteu-me que ho digui no només mereix el rebuig total i absolut els qui practiquen 
la violència, sinó també els que per acció o per omissió l’emparen o la justifiquen ni 
que sigui en una petita part com si tal cosa fos possible. 

Els fets ocorreguts ahir són motiu de la condemna més rotunda i així ho expressem, 
sense pal·liatius, ni excuses ho diem en convenciment i contundència, de la mateixa 
manera que demanem i esperem una ràpida condemna dels culpables. Una condemna 
jurídica però sobre tot ciutadana, ni un gest a favor dels violents. 
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Agraïm sincerament el suport rebut i prenem nota si més no, nosaltres, des del Grup 
de Convergència i Unió del que s’ha dit a la concentració ciutadana i del que s’ha 
proclamat, ens hi esforçarem igual que sempre, però a partir d’avui més encara. 
Gràcies. 

Alcalde: Moltes gràcies. Ara hauria de tenir la paraula la portaveu del grup del Partit 
Socialista de Catalunya de Caldes d’Estrac però ens han fet arribar un comunicat que 
el secretari tot seguit llegirà. 

Secretari: Bona tarda a tothom 

“El Grup Municipal del PSC de Caldes d’Estrac lamenta el greu incident que va tenir lloc 
ahir a les nou del matí vers el regidor d’aquest Ajuntament, Marcos Blázquez, responsable 
de Governació, Hisenda i Serveis Públics i vol manifestar el seu rebuig i reprovació de tot 
tipus de violència. 

Atès que s’ha rebut convocatòria del Ple Extraordinari convocat avui a les vint hores amb 
l’únic ordre del dia: “condemna dels fets ocorreguts al regidor Marcos Blázquez”. 

Atès que quatre dels cinc regidors del nostre Grup Municipal som fora de Caldes per 
vacances. 

Atès que aquest matí s’ha demanat a l’equip de Govern la Moció que avui a les vint hores es 
presentarà al Ple per a poder-se posar d’acord a distància els regidors del PSC absents, 
sobre el contingut de la Moció. 

Atès que la resposta de l’equip de Govern ha estat que el contingut de la Moció no es podia 
conèixer fins a dos quarts de vuit del vespre en Junta de Portaveus. 

Atès que el Grup Municipal no tindrà la informació deguda per a disposar de temps 
material suficient per a poder consensuar el contingut de la Moció entre tots els seus 
regidors absents del municipi. 

Per tot això sol·licita: 

Que s’ajorni el Ple Extraordinari i es passi aquest punt de l’ordre del dia d’avui al proper 
Ple Ordinari del 27 de setembre, quan tots els regidors del Grup Municipal del PSC estarem 
a Caldes i podrem ser-hi presents. 

I que es faci la lectura d’aquest comunicat per donar-ne coneixement als assistents del Ple. 

Caldes d’Estrac, 2 d’agost 2010” 

Alcalde: Bé, si us plau, gràcies. Bé, benvolguts senyors els fets no cal qualificar-los i 
es qualifiquen per si mateixos. Lamento molt la no existència, al menys, del regidor 
que es troba a Caldes i per tant i podia haver participat, jo penso que en tota llibertat. 

Quan hi ha un acte d’aquestes característiques sempre s’han convocat els plens 
extraordinaris de forma urgent, perquè els “aconteixements” succeeixen quan 
succeeixen. Ni els busquem nosaltres, ni els planifiquem, passen les coses quan 
passen i els actes de condemna s’han de realitzar quan toca no ens hem d’esperar 
dos mesos per condemnar res, per tant precisament en Junta de Portaveus es tenia 
que rebatre la moció, una moció amb uns acords jo penso que prou genèrics com per 
poder-los acceptar unànimement. 

No ha estat així, ha sigut el procediment que sempre hem seguit i per tant aquí hi ha, 
doncs, la seva comunicació. Per tant permeteu-me senyors, senyores, caldencs, 
caldenques i gent que ens acompanyen que conclogui i permeteu-me també primer 
unes paraules. 

Perdoneu primer hauríem de votar la moció, per tant proposem la votació de la moció. 
Vots a favor? Per tant queda aprovada per unanimitat dels presents i després de la 
votació permeteu-me unes paraules. 



AJUNTAMENT DE CALDES D’ESTRAC                                                                 PLE 10/10 –- 2 d’agost de 2010 5 

 

“Caldes és i ha estat un poble pacífic, de convivència i integració malgrat l’intent 
d’alguns, molt pocs i afortunadament cada vegada menys que intenten que la 
normalitat s’alteri. 

És el moment ara de condemnar la violència en tots els seus aspectes. A partir de 
demà serà el torn d’avaluar els fets i analitzar els successos al marge dels que la 
justícia faci i al menys per part dels que tenim la obligació d’asserenar i aconsellar que 
la normalitat i la convivència imperi en el nostre municipi. 

Caldes ha estat i és i serà notícia per moltes coses agradables i d’interès, però ens 
avergonyeix ser-ho pels fets lamentables com els d’ahir. Fets però que ja no podrem 
esborrar mai més de la nostra història i que haurem de prendre a conviure amb ells. 
Però el que si que podem i hem de fer entre tots és que no es tornin a repetir, que no 
es tornin a repetir, és la nostra obligació, la de tots, de tots nosaltres com a 
representants polítics i de vosaltres com a societat civil. Si no ho fem, tots, repeteixo, 
tots hi sortirem perdent. 

Vull acabar amb unes paraules d’agraïment, d’agraïment als qui avui aquí ens han 
donat suport explícit amb la seva assistència, els veïns i veïnes de Caldes que amb la 
seva presència ens reconforten i ens ajuden a seguir endavant i els representats 
polítics d’altres Ajuntaments; representants de Sant Andreu de Llavaneres i Sant 
Vicenç de Montalt, mitjançant els seus alcaldes; representants d’Arenys de Munt i de 
Mataró a través dels seus regidors; diputat del Parlament de Catalunya i els companys 
de càrrecs de la Federació de Convergència i Unió que ens acompanyen i ens donen 
recolzament en aquests moments difícils. 

I agraïments a tots aquells que avui no ens poden acompanyar, però que ens han fet 
arribar el seu suport des del mateix moment que van succeir els fets, a tots gràcies. 
Gràcies. Gràcies de part dels membres del consistori i especialment de part del regidor 
Marcos Blázquez que convalescent ens escolta per la radio i us fa arribar el seu més 
apreciat agraïment. 

Gràcies a tots vosaltres i molt bona nit. 

Alcalde: Moltes gràcies, moltes gràcies, estic segur que en Marcos ens escolta des de 
la radio i aquest aplaudiment el reconfortarà. Donem per aixecada la sessió. 


